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Geachte burgemeester en wethouders, 
 
Allereerst dank voor uw schrijven van 22 januari jl., waarin u reageert op de brief van 23 
september 2018 van dorpsraad Slijk-Ewijk/Loenen. In deze brief uit de dorpsraad haar 
zorgen ten aanzien van de ontwikkelingen van Landschapsplan De Danenberg en andere 
plannen in de omgeving. 
Uw reactie is een afgeleide van de informatiememo, dd. 21 december 2018 aan de raad met 
als kenmerk 18inf00132. 
 
De dorpsraad voelt zich genoodzaakt te reageren op uw brief van 22 januari en de daarbij 
horende informatiememo. De grond hiervoor heeft meerdere oorzaken, te weten: 

• Niet alle vragen uit de brief van de dorpsraad zijn beantwoord. 
• Uw reactie roept nieuwe vragen op. 
• De mogelijke oplossing heeft risico’s. 
• Er wordt veel gesproken over het rood in plaats van over het groen. 
• Het beschreven proces in zowel de informatiememo als de reactie. 

 
Openstaande vragen: 

• Het is de dorpsraad niet duidelijk wie tot de ontkoppeling heeft besloten tussen de 
ontwikkeling van park15, voormalig Betuws bedrijvenpark, en van het 
landschapspark de Danenberg. 

• In uw brief geeft u aan dat beide projecten nog steeds verbonden zijn. Hoe is deze 
verbondenheid dan geregeld en verankerd? Ergo, welke overeenkomsten liggen 
hieraan ten grondslag? 

• Hoeveel heeft de ontwikkelaar van park15 betaald voor de ontkoppeling en wie 
beheert dit bedrag? 

• Waarvoor is dit bedrag bestemd? 
 
Mogelijke Risico’s 
Door het voornemen het landschapsplan Danenberg in 3 delen te splitsen en de daarbij 
horende fasering, ontstaat het gevaar dat de commercieel aantrekkelijke delen, de 
ontwikkeling bij de Nieuwedijk en nabij Slijk-Ewijk doorgang vinden en de ontwikkeling van 
het middengebied op de langebaan geschoven wordt.  
Dit is een herhaling zetten. Namelijk het ontbinden van de ontwikkeling van park15 en het 
landschapspark heeft een vergelijkbare achtergrond. Zo worden de financieel aantrekkelijke 



onderdelen geoogst terwijl de maatschappelijke, ecologische en natuurlijke ‘winst’ achter 
dreigt te blijven. 
De ontwikkeling van het middenstuk, het ‘echte’ landschapspark de Danenberg, heeft voor 
de bewoners van Slijk-Ewijk daadwerkelijk een toegevoegde waarde. De bewoners van Slijk-
Ewijk hebben geen behoefte aan rood maar aan waardevol groen. Groen die verdere 
verstedelijking en industrialisatie stopt. De dorpsraad wil graag weten wat de garanties 
zijn/worden voor de ontwikkeling van het middenstuk. 
 
Groen in plaats van Rood 
In de plannen die de afgelopen jaren gepasseerd zijn, heeft het rood een onevenredige 
hoeveelheid aandacht gekregen in vergelijking met het groen. Het landschapsplan is juist 
gericht is op het creëren van natuurwaarden. En niet op het bouwen van huizen. Het is 
vreemd en onbevredigend te praten over huizen terwijl het belang en de aandacht naar de 
natuur zou moeten gaan. 
 
Een van de belangrijkste uitgangspunten, vastgelegd in de Notitie Tussenstand (2004);” 
versterking van de landschapswaarden mede worden gefinancierd uit de opbrengsten van de 
gronduitgifte op het bedrijventerrein.” betekent dat een grote financiële drager van het 
landschapsplan vanuit de ontwikkeling van park15 moet komen. Simpel gezegd; het rood 
komt op het industrieterrein en het groen in het landschapsplan. Daarnaast zou kleinschalige 
bebouwing in het park zelf een bijdrage leveren aan de financiering en met name in het 
beheer van het park. Nu lijkt het erop dat de grootste financiële drager het park zelf is 
middels de verevening groen-rood, zoals beschreven in de informatiememo. De initiële 
afspraken zouden leiden tot een meer evenwichtige aanpak, waardoor er in het 
landschapsplan meer ruimte voor natuurwaarden is. 
 
Bij de dorpsraad leeft het beeld dat het zowel om Park15 als binnen het landschapsplan 
winstmaximalisatie van de te ontwikkelende partijen prioriteit heeft. En dat er sprake is van 
een minimale financiering vanuit het bedrijventerrein. De Dorpsraad wil graag inzicht in de 
projectbegroting en in de afspraken die leiden tot deze kosten en 
opbrengstenverhoudingen. 
 
Het Proces 
In december 2017 heeft er een dorpsoverleg plaatsgevonden. Op uitnodiging van de 
dorpsraad hebben de Brouwerij en de gemeente Overbetuwe, een presentatie gegeven aan 
de bewoners van Slijk-Ewijk en Loenen. In deze bijeenkomst zijn toezeggingen gedaan 
betreffende voortgang, planvorming en communicatie. Daarna is er tot 22 januari 2019 geen 
bericht ontvangen van de Brouwerij of de gemeente. 
 
In de reactie en in de informatiememo wordt melding gemaakt van ontwerpatelier sessies 
voor de ontwikkeling bij de Nieuwedijk en voor het middendeel. Bij beide sessies zouden 
leden van de dorpsraad aanwezig zijn geweest. Voor zover onze herinnering correct is, is er 
een ateliersessie aangaande de Nieuwedijk geweest waarbij er geen leden van de dorpsraad 
waren. Ook is een dergelijke bijeenkomst betreffende de ontwikkeling ‘nabij Slijk-Ewijk’ 
gemist, terwijl deze behoefte wel is aangegeven tijdens het dorpsoverleg van december 
2017. 
 



De geschiedenis van het landschapspark gaat 10-tallen jaren terug. Daarmee is het lastig te 
achterhalen wat de intenties, afspraken en vertrekpunten waren. In de tussentijd heeft elke 
partij zijn eigen beelden en herinneringen van deze afspraken. Wel zijn er notities, zoals de 
notitie tussenstand uit 2004, die houvast bieden.  
In deze periode zijn meerdere colleges en raden gepasseerd, echter de ontwikkelende partij 
is gebleven. Het lijkt erop dat tijdens het verstrijken van de tijd commerciële en zakelijke 
belangen steeds zwaarder zijn gaan wegen. En dat de zachte waarden, zoals natuur en 
leefbaarheid, van het plan steeds verder naar de achtergrond zijn verdwenen. Juist deze 
aspecten zijn voor de bewoners van Slijk-Ewijk van groot belang. Dit wekt argwaan en stemt 
niet gerust. 
 
De dorpsraad is betrokken bij haar omgeving en wil betrokken zijn bij de ontwikkeling van 
het landschapsplan. De dorpsraad kan een waardevolle bijdrage leveren aan de invulling van 
het landschapsplan. En zou haar betrokkenheid op een positieve wijze willen invullen. 
 
Vriendelijke groet, 
 
 
 
 
Dorpsraad Slijk-Ewijk/Loenen 
Jos van Doorn 
Zeno van Doorn 
Mariette Hebinck 
Joost Lindner 


